
Vodovod v Lanišču
Vašiani Lanišč so 10. decembra 1986 končno dočakaJi

dan, ko je zabrael gradbeni stroj in začel z izkopom
materiala za izgradnjo vodovoda v Laniiče, s tem pa se
začenja reševati dolgoletni problem oskrbe naselja s pit-
no in požamo vodo.

Glede na to, da v danaSnjem času komunalnega ureja-
nja izven mesta Ljubljane ne zmoremo izvajati brez
pomoči krajanov, je potrebno napisati nekaj stvari o
pripravah, pridobivanju dokumeatacije. finančni kon-
strukciji, kot tudi o vaščanih, ki vse to delo vodijo.

Povedati je treba, da kljub bližini Ljubljane vodna
oskrba krajcv in vasi, ki mejijo z drugimi občinami, sploh
ni zadovoljivo rešena. Še posebej pa je to izrazito v naši
preveliki obdni Vič-Rudnik, kjer najbrž delegati nad
nenehnim tarnanjcm ljudi le še zmigujejo z ramem, ali pa
ne verjamejo vet, da je komunalna opremljenost po-
razna.

VaSčani LaniSč so zato že v aprilu 1983 ustanovili
odbor za izgradnjo vodovoda, kateri je moral začeti z
delom in pripravami samo z veliko voljo in željo, da bi
tudi v lo Vas enkrat pritekla neoporečna pitna voda.

Ker leži vas Lanišče izven območja vodooskrbe Mesl-
nega vodovoda, ni bila pripravljena za ta vodovod še
nobena programska rešitev, še manj pa projektna doku-
mentacija.

Pričelo se je tekanje od Mestnega vodovoda, Ljubljan-
Skega urbanističnega zavoda, do občine in krajevne skup-
nosti. Glavni problem je bil denar, zato so vaščani stare-
ga naselja I.anišč najprej skuSali to težavo rešili tako, da
bi pridobili za skupno izgradnjo ie krajane novcga nase-
lja LaniSče v KS Škofljica. Tu pa je bila pripravljenost le-
teh premajhna, saj so večinoma že vsi plačali komunalni
prispevek, iz katerega so pričakovali bolj zadovoljivo
rešitev vodne oskrbe svojih domov, saj sedanji provizo-
rični in »črni« priključki ne zadovoljujejo potreb, da o
požarni varnosti sploh ne govorimo, ker hidrantov ni.
Vendar se prebivalci novega naselja k lzgradnji tega
vodovoda niso priključili.

Tako so vaščani starih Lanišč oslali pri denarju in pri
izgradnji sami, a se tega niso ustrašili, pa čeprav je
potrebno za izvedbo celotnega projekta izgradnje vodo-
voda od primarnega voda na Skofljici (na začetku Kočev-
ske ceste) do konca LaniSč zagotoviti 115 milijonov di-
narjev. Od tega pa vaščani prispevajo v delu in denarju
23 milijonov dinarjev. Do pričetka gradbenih del so
skoraj vsi že plačali 100 tisoč dinarjev, kar ni majhen
znesek, a se vsi tudi zavedajo, da priključitve ne bo, če
prispevek ne bo pravočasno plačan. Poleg tega je vsak
hišni gospodar dolžan opraviti večje število delovnih uf
na gradbišču. Ostala sredstva pa so zagotovljena iz na-
menskih sredstev komunalne skupnosti ljubljanskih ob-
čin (40 %) in kredita Ljubljanske banke stanovanjske
komunalne banke v Ljubljani (40 %). Za lo je prevzel
obveznosti investitor - Mestni vodovod iz Ljubljane.

Vaščani se dobro zavedajo, da se morajo dosedanjemu
hitremu poteku del zahvaliti prizadevanju in dobremu
sodelovanju z delavci Mestnega vodovoda ing. Dcl Fa-
brovi in ing. Kranjcu v času priprav in projektiranja, še
posebno pa Tomažu Remicu in Miru Vengustu, ki sta
pripomogla, da dosedanjc opravljeno delo že tudi daje
prve vidne rezultate. Tako je del vodovodne napcljave
po projektu od Šmarske ceste do konca LaniSč v dolžini
680 m z devetimi hidranti in dvema odcepoma proti
Lisičju in Taški že v zemlji in zasut. Glede na to, da gre
za trdne plastične cevi premera 160 mm, je bilo potrebno

zagotoviti vso strokovnost pri polaganju, saj konliguraci-
ja terena in lega vasi nista dopuščafi nobenega improvizi-
ranja. Kljub vsemu pa je bilo vse delo opravljeno v
dobrem tednu dni, za kar gre priznanje tudi delavcem
SOB — Črnuče, ki so hitro opravili montažna dela in
tlačni preizkus.

Pri sami gradnji se je ie posebej izkazal gradbeni
odbor, saj sta morala ing. Peter Kobal in Stane Grum
poskrbeti ne samo za vse dosedanje »papirne« priprave,
ampak tudi za koordinacijo del z vsemi izvajalci, za
razporejanje gradbenih strojev in pa številno pridno va-
ško delovno silo, kjer sta jima uspešno pomagala ie Vid
Benko in Franc Repar. Vaščani so s svojim delom in
prizadevnostjo dokazali, da so enotni in sposobni uresni-
čevanja zahtevnih in dragih nalog.

Ob koncu lahko zapišemo še to, da se je v starem
Lanišču začelo premikati, saj je primarni vodovod sedaj
položen. prav tako tudi kabli za telefon in tako bomo vsi
skupaj laže čakali pomladi, ko se bodo nadaljevala stro-
kovnejša dela. Seveda pa s tem ne mislimo, da bo potem
vse končano. saj ostanejo v planu naslednjih let 5e tri
akcije: kanalizacija, javna razsvetljava in asfaltiranje va-
ške ceste. Glede na to. da za to ne bo mogoče zagotoviti
sredstev naenkrat, bo potrebno graditi po posameznih
fazah.
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